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De Stichting Salvage biedt snelle, praktische hulp en opvang na een calamiteit. We bieden deze unieke service namens de gezamenlijke Nederlandse 
brandverzekeraars. In Uit de Brand leest u over onze werkzaamheden en toegevoegde waarde voor gedupeerden en stakeholders. Ook ventileren we onze 
visie op actuele ontwikkelingen en discussies en laten we stakeholders en professionals uit aangrenzende vakgebieden aan het woord. Zo ontstaat een 
levendige discussie die tegengestelde of gelijke standpunten inzichtelijk maakt. Uit de Brand verschijnt jaarlijks. Wilt u meediscussiëren of hebt u een 
uitgesproken mening over een van de besproken onderwerpen, laat het ons dan weten per mail naar info@stichtingsalvage.nl of bel 055 526 19 30.
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“De wereld is in transitie of moet in transitie komen gezien de 
klimaatdoelstellingen die we hebben. Dit brengt een nieuw 
risicoprofiel met zich mee en als sector hebben we de opgave ons 
daarop voor te bereiden”, aldus Geeke Feiter (directeur schade).

Verbond van Verzekeraars 
over de nieuwe risico’s 
en opgaven van 
verduurzaming

De verduurzaming van Nederland verankerd in de besluit-
vorming: wat betekent het nu, wat betekent het later,  
wat betekent het altijd? Jos Baeten, raad van bestuur bij 
a.s.r., deelt zijn visie.

8 Hoe houden we 
klimaatrisico’s 
verzekerbaar?

Klimaatneutrale 
houten hoogbouw:  

hoe zit dat met de 
brandveiligheid?

In 2050 moet Nederland klimaat neutraal 
zijn. Ook de bouwbranche moet daarom 
een verduurzamingsslag maken. Dit 
gebeurt onder andere door meer hout in 
de bouw te gebruiken, vooral voor 
hoofddraagconstructies in de hoogbouw.
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Dit najaar werden de KNMI’23-klimaatscenario’s 
gepubliceerd. Ze vervangen de scenario’s van het 
KNMI die het instituut tien jaar geleden publiceerde. 
De vier nieuwe scenario’s schetsen hoe het 
toekomstige klimaat in Nederland eruit kan zien. 
Met behulp van klimaatmodellen zijn de gevolgen 
van de uitstoot van CO2 door mensen op het 
toekomstige klimaat berekend. Op grond daarvan is 
vastgesteld hoe het klimaat het weer gaat 
veranderen.

Voor Stichting Salvage is klimaatverandering een 
dagelijks issue. Wat we doen, waarom we dat doen 
en ook hoe we dat doen wordt in hoge mate 
bepaald door klimaatgerelateerde zaken. Nederland 
heeft immers steeds vaker met extreem weer te 
maken en de energietransitie die nodig is om 
klimaatverandering tegen te gaan, brengt nieuwe 
risico’s met zich mee. De Nederlandse verzekeraars 
hebben een belangrijke taak in dit krachtenveld en 
dus ook Stichting Salvage. We treden op na 
overstromingen, stormen, valwinden enzovoort, 
evenals na branden die het gevolg zijn van of 
worden bemoeilijkt door de energietransitie. Het 
behoeft dan ook geen betoog dat we ons 
betrokken voelen bij de inspanningen van de 
verzekeringssector op weg naar een duurzamere, 
schonere wereld. 

Twee jaartallen zijn in die strijd belangrijke 
mijlpalen: 2030 en 2050. Nederland moet in 2030 
een reductie van 49 procent van de broeikasgassen 
ten opzichte van 1990 hebben gerealiseerd en 
moet in 2050 klimaatneutraal zijn. Uiteraard heeft 
Stichting Salvage in dit verband eigen verantwoor-
delijkheden. Het energiegebruik in de ruimte die 
we huren, de mobiliteit van onze medewerkers en 
de reisafstanden van de Salvagecoördinatoren zijn 
voorbeelden van thema’s die gaan spelen of dat al 
geruime tijd doen. Daarnaast moeten we 
nadrukkelijk naar de keten van hulpverlening kijken 
waarvan we deel uitmaken. Onze alarmcentrale, de 
schadestopbedrijven en overige bedrijven die we 
inschakelen zullen ongetwijfeld ook de jaartallen 
2030 en 2050 op het netvlies hebben staan. Wie dat 
niet heeft, zullen we bij de les moeten houden.

Stichting Salvage  
in zwaar weer

Verder
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Duurzaamheid en klimaatverandering zijn twee 
belangrijke thema’s in deze editie van Uit de brand. 
De transities van fossiele brandstoffen naar 
hernieuwbare energie en van een lineaire naar een 
circulaire economie geven veel stof tot nadenken. 
Jos Baeten, voorzitter van de raad van bestuur van 
a.s.r., vertelt over de inspanningen van deze 
verzekeraar dicht bij de verzekerde, in de vorm van 
duurzaam herstel, en daarvan verder weg, in de vorm 
van impactvolle beleggingen. Over de inspanningen 
van het Verbond van Verzekeraars op het gebied van 
klimaat en duurzaamheid vertellen Geeke Feiter, 
directeur schade en Marieke Beugel beleidsadviseur 
bij het verbond van verzekeraars. Nog een duur- 
zaamheidsissue is het nieuwe bouwen in hout. 
Schade-expert ir. Björn van Rheenen beschreef de 
nieuwe ontwikkelingen en de onvermijdelijke 
brandrisico’s. Naast dit alles hebben we ook 
berichten uit eigen huis, over onze inzet bij een grote 
brand in Amsterdam, over de opleiding van nieuwe 
Salvagecoördinatoren en over de automatisering die 
we vernieuwen. Ook heten we Kubra Tercanlioglu 
welkom als nieuwe medewerker. Tot slot vertelt 
Sinan Hayir over de inzet van zijn beveiligingsbedrijf 
voor Stichting Salvage.

2050 lijkt nog ver weg, 2030 is dat zeker niet en 2024 
is al heel dichtbij. Niemand weet nog wat het jaar 
2024 ons zal brengen. Het KNMI voorziet droge 
zomers en natte winters in zijn scenario’s voor de 
komende jaren. Stichting Salvage houdt overal 
rekening mee. Laten we in ieder geval samen naar 
positieve verandering streven, want de wereld moet 
het van ons allemaal hebben.
 

Johan van den Berg
Directeur-bestuurder Stichting Salvage
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Een vak apart:  
beveiliging van 
schadepanden
Snel en doeltreffende beveiliging. 
Vierentwintig uur per dag, zeven dagen 
in de week met een landelijke dekking. 
Hoe dan? Sinan Hayir, directeur-eigenaar 
van Crown Security Services gaat met 
ons in gesprek.

Veel emotie van  
bewoners bij grote 
brand in Amsterdam
Op een zomeravond breekt er een grote 
brand uit aan de Joan Muyskensweg. 
Salvagecoördinator Ronald van den 
Broek en Officier van Dienst Salvage 
Rudolf van der Werff waren erbij.

22 Gedupeerde aan het woord:  
 kleine brand met een grote impact

23  Kubra Tercanlioglu: “Iedereen zou 
 van ons bestaan moeten weten.”

24 Nieuwe Salvage PAS voor sneller 
 en beter overzicht
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In deze editie van Uit de brand komt 
een aantal thema’s in verschillende 
artikelen terug. Ze hebben met klimaat 
en duurzaamheid te maken: de 
energietransitie, zonnepanelen, recycling, 
houtbouw, energieopslag en ook net-
zero: het streven van verzekeraars om 
in 2050 CO2-neutrale verzekerings- 
en beleggingsportefeuilles te hebben. 
Vanzelfsprekend is het een taak van het 
Verbond van Verzekeraars zijn leden goed 
te ondersteunen bij keuzes rondom nieuwe 
opgaven en nieuwe risico’s.  
Hoe het Verbond dat doet, vertellen  
Geeke Feiter, directeur schade, en 
Marieke Beugel, beleidsadviseur bij het 
Verbond van Verzekeraars.

“Het onderzoeken en 
pionieren is het 
bijzondere van 

deze tijd”

Geeke Feiter, directeur schade van het Verbond van Verzekeraars:

Geeke Feiter
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“De wereld is in transitie of moet in transitie 
komen gezien de klimaatdoelstellingen die we 
hebben. We willen van fossiele brandstoffen af en 
naar hernieuwbare energie overgaan. En we 
willen van de ouderwetse lineaire economie naar 
een circulaire economie. Dit brengt een nieuw 
risicoprofiel met zich mee en als sector hebben 
we de opgave ons daarop voor te bereiden”, zegt 
Geeke Feiter.

Nieuwe risico’s begrijpen
Geeke Feiter legt uit dat nieuwe risicoprofielen 
onzekerheden met zich meebrengen die voor 
verzekeraars natuurlijk ongewenst zijn. Ze zegt: 
“Bij het vaststellen van premies kijken we vooral 
terug naar de schadelast, we proberen de 
risico-ontwikkeling in te schatten en zetten daar 
een premie op. Dan hebben we via de mutual-
isering, de onderlinge verdeling dus, met elkaar 
de risico’s afgedekt en kunnen we economisch 
ondernemen en risico nemen. Het punt is alleen 
dat veel transitieonderwerpen innovaties zijn 
waarover nog heel weinig historie bekend is. Voor 
de verzekeringssector is dat lastig. Onze leden 
zijn intrinsiek gemotiveerd om de energietransitie 
en de circulaire economie te faciliteren. Ze 
begrijpen dat dit voor de samenleving belangrijk 
is. Maar wanneer de risico’s nog onbekend zijn, is 
het moeilijk daar de juiste clausules en reële 
prijzen op te zetten. In die zoektocht proberen 
we als vereniging samen op te trekken. Het 
centrale thema daarbij is, dat we met elkaar de 
nieuwe risico’s zo goed mogelijk proberen te 
begrijpen. We stellen studiegroepen in, we 
voeren onderzoeken uit en zo meer, om te 
zorgen dat we aan de voorkant zo veel mogelijk 
van de nieuwe risico’s weten, zodat we wel risico’s 
durven te nemen en er een prijs op durven te 
zetten, zonder dat we nog statistieken van 
voorheen hebben.” 

Gedragscode ‘Zon op grote 
daken’
Nieuwe risico’s zijn er om te beginnen met 
zonnepanelen. De brand in de Arnhemse wijk 
Presikhaaf in de zomer van 2023 heeft dat nog 
eens onderstreept. In een keuken ontstond 
brand, die moeilijk bleek te blussen doordat het 

andere partijen in het verleden vaak onveilige 
praktijken tegen en daarmee een groot risico op 
brand. Daardoor werden verzekeraars kritischer 
om dit soort risico’s af te dekken, maar als 
verzekeringsbranche willen we de transitie waar 
we met z’n allen voor staan, niet belemmeren. 
Dus denken we met verzekeraars en andere 
partijen na over hoe we de ontwikkelingen veilig 
kunnen laten gebeuren. De gedragscode ‘Zon op 
grote daken’ draagt daaraan bij, maar ook de 
inspectiemethode Scope 12 van SCIOS doet dat. 
We hebben daar inhoudelijk over meegedacht: 
waarop moet worden gecheckt als die panelen er 
liggen, wat is veilig en wat is niet veilig. Ook over 
de NEN 7250 denken we mee. Zo zorgen we er 
met z’n allen voor dat er kwaliteitseisen en 
normeringen komen voor de installatie van 
zonnestroomsystemen.”

Recycling
De recyclingsector is voor verzekeraars een bron 
van veel zorgen. Al in 2020 werden maatregelen 
voorgesteld om ervoor te zorgen dat recycling in 
Nederland veilig aan de circulaire economie kan 
bijdragen. Het stellen van financiële zekerheid, 

dak volledig uit zonnepanelen bestond. 
Uiteindelijk brandde een hele rij woningen af. 
Nog andere onveilige situaties doen zich voor 
wanneer bijvoorbeeld connectoren open en 
bloot in de regen liggen, kabels door het dak van 
een stal op het hooi terechtkomen, de wind 
onder de schuin geplaatste panelen komt, het 
dak onvoldoende sterk is om naast de panelen 
een laag sneeuw te dragen enzovoort. Om 
dergelijke situaties voor te zijn, publiceerde 
brancheorganisatie Holland Solar in december 
2021 de gedragscode ‘Zon op grote daken’. Met 
deze gedragscode wil Holland Solar duidelijk 
maken hoe op grote (bedrijfs)daken een goed en 
veilig zonnestroomsysteem kan worden 
aangelegd. Het Verbond van Verzekeraars, 
Brandweer Nederland en Techniek Nederland 
kregen de code ter consultatie voorgelegd en 
hebben er input voor aangeleverd. De drie 
genoemde organisaties ondersteunen deze 
gedragscode. Marieke Beugel: “Doel van deze 
gedragscode is dat de kwaliteit die de zonnepan-
eleninstallatiebranche levert, met deze ge-
dragscode omhooggaat. Iedereen mag panelen 
installeren, dus kwamen de verzekeraars en 

Marieke Beugel
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strengere kwaliteitseisen, inzet op preventie, 
scherper toezicht en handhaving waren toen de 
belangrijkste maatregelen. Toch doen zich nog 
volop incidenten voor, van brand in een 
afvalwagen tot exploderende lachgascilinders. 
Geeke Feiter. “In januari 2023 hebben we een 
rondetafelgesprek met alle brancheorganisaties 
in de recyclingsector georganiseerd. We waren 
het erover eens dat het niet goed gaat qua 
verzekerbaarheid. Dan is het natuurlijk aan ons 
om zo’n sector te helpen. Daarom hebben we 
gesprekken gevoerd met de gemeentelijke 
afvalwerven tot en met de metaalverwerkers en 
alles daartussen, om na te gaan hoe we met 

elkaar het risicoprofiel van de sector onder 
controle kunnen krijgen en daarmee de 
verzekerbaarheid kunnen vergroten. Daarbij 
moeten niet alleen de incidenten, maar ook de 
bijna-incidenten op tafel komen. Die zijn net zo 
waardevol om van te leren. Nu hebben we een 
gezamenlijke werkagenda om te zorgen dat de 
risico’s transparanter worden en bedrijven 
daardoor meer grip krijgen om problemen te 
voorkomen.” Specifiek problematisch in de 
recycling zijn de batterijen in de afvalstromen. 
Haal je die door de shredders, dan verhoog je het 
brandrisico. Geeke Feiter: “Iedereen aan de ronde 
tafel voelde wel dat het batterijenprobleem 
alleen maar groter wordt, tegenwoordig zitten 
overal batterijen in. Daar zullen we als samen- 
leving iets op moeten vinden: hoe krijgen we die 
batterijen uit de afvalstromen, zodat we schonere 
stromen krijgen met minder risico. Vraag je nu 
aan een verzekeraar een paar afvalverwerkings- 
installaties te verzekeren, dan zal daar weinig 
‘appetite’ voor zijn. Daarom voelde ik aan tafel 
veel motivatie om hier iets van te maken, waarbij 

de eerlijkheid gebiedt te zeggen dat sommige 
bedrijven het risico niet onder controle kunnen 
of willen krijgen. Dan houdt het ergens op.  
Wij zijn een verzekeringssector en geen 
financieringsmodel.”

Houtbouw
Vanaf 2025 wil de metropoolregio Amsterdam 20 
procent van de nieuwbouwwoningen in hout 
uitvoeren. Met de huidige woningproductie van 
circa 15.000 woningen per jaar betekent dit zo’n 
3.000 houtbouwwoningen. Marieke Beugel: “Het 
is een duurzamere manier van bouwen, wordt 
gezegd. Verzekeraars krijgen in ieder geval steeds 
vaker een houtbouwobject aangeboden, van 
kleine ‘tiny houses’ tot hoge woontorens. Voor 
Nederlandse verzekeraars is dat relatief nieuw, 
maar ze willen die transitie wel mogelijk maken 
en moeten er daarom een verzekeringsoplossing 
voor bieden. Vanuit de overheid wordt houtbouw 
gestimuleerd. Om onze leden zo goed mogelijk 
te informeren, hebben we met een groep 
technici vanuit verzekeraars een brochure 
geschreven, de Brochure Houtbouw. Daarin is de 
meest actuele stand van zaken rondom 
houtbouw opgenomen, dus welke normeringen 
er zijn, welke eisen, welke typen houtbouw 
enzovoort. De acceptant bij een verzekeraar kan 
met behulp van deze brochure beoordelen 
waarop hij moet letten, zodat het uiteindelijk een 
makkelijker verzekerbaar risico wordt.” Uiteraard 
wordt een houten gebouw als de Amsterdamse 
woontoren HAUT nu al verzekerd. “Maar op basis 
van welk inzicht?” zegt Geeke Feiter. “Met welk 
risicoprofiel? Het is echt een ander risicoprofiel. 
Maar als de samenleving vindt dat we met de 
bouwproductie naar netto zero moeten en als 
hout de CO2-impact van de bouwindustrie 
positief beïnvloedt, dan willen we dat wel 

mogelijk maken en begrijpen hoe je dit risico het 
beste kunt mitigeren. Dit onderzoeken en 
pionieren vind ik het bijzondere van deze tijd.”

Energieopslag
Nog een onderwerp dat hoog op de agenda van 
het Verbond staat, is de energieopslag. In huis, 
aan huis, om het huis heb je accu’s in auto’s, 
accu’s van elektrische fietsen, accu’s in iPads op 
de bank, thuisbatterijen van zonnepanelen op 
het dak, de buurtbatterij voor gezamenlijke 
energieopslag enzovoort. Inmiddels is van accu’s 
bekend dat ze spontaan kunnen gaan branden, al 
gebeurt dat niet vaak, maar als ze eenmaal 
branden, zijn ze moeilijk te doven. Marieke 
Beugel: “Het Verbond heeft een bijdrage geleverd 

Specifiek 
problematisch in de 

recycling zijn de 
batterijen in de 

afvalstromen

Kennis vergaren en 
kennis delen is een 

belangrijke rol van de 
Issuecommissie
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aan nummer 37 van de Publicatiereeks Gevaarli-
jke Stoffen. Dat is de PGS waarin energieopslag- 
systemen, dus grootschalige accu’s zijn opge-
nomen. Er wordt gekeken of energieopslag een 
plek in de al genoemde inspectiemethode Scope 
12 van SCIOS kan krijgen. We denken erover ook 
zelf informatie te ontwikkelen, om te beginnen 
voor particulieren en de kleinzakelijke markt, over 
het gebruik van kleine energieopslagsystemen. 
Hoe kun je de kans dat het misgaat zo klein 
mogelijk maken: preventie dus.” Geeke Feiter: “Los 
van de economische afwegingen in euro’s en de 
schadelast, wil je geen afbrandend huis. De instal-
latiebranche moet daarom verstandig kwaliteit-
seisen en normeringen vaststellen, zodat de 
consumenten weten dat zij op een veilige manier 

met een risico omgaan. Dat is het doel van de 
oefening.”

Net-zero
Wat verzeker je wel en wat wil je niet meer 
verzekeren? Waar beleg je wel in en waar wil je 
niet in beleggen? Actievoerders roerden zich al 
op aandeelhoudersvergaderingen van banken. 
En Europa stelt ook eisen. De basis is dat iedere 
verzekeraar in 2050 een CO2-neutrale ofwel 
net-zero verzekeringsportefeuille moet hebben. 
“Maar de vraag is natuurlijk”, aldus Marieke 
Beugel, “hoe stel je vast hoeveel CO2 jouw klant 
uitstoot? Hoeveel CO2 stoot een fysiotherapeut 
uit, ik noem maar een voorbeeld. Hoe zorg je er 
vervolgens voor dat die fysiotherapeut bij al zijn 
verzekeraars qua CO2-uitstoot hetzelfde 
stempeltje krijgt? Niemand weet eigenlijk nog de 
antwoorden op zulke vragen.” Bij het Verbond 
licht de Issuecommissie Duurzaam Schadeverze-
keraars de leden over trendontwikkelingen en de 
Europese eisen voor, terwijl de leden in een 
aantal dossiers om mededingingsrechtelijke 
redenen hun eigen weg moeten zoeken. “Kennis 
vergaren en kennis delen is een belangrijke rol 
van de Issuecommissie”, zegt Marieke Beugel. “We 
willen ervoor zorgen dat alle leden over dezelfde 
kennis beschikken en daarmee ook aan de slag 

gaan. De grotere verzekeraars hebben duurzaam-
heidsteams van tien, twintig man. Die zoeken het 
zelf wel uit. Maar ook de kleine leden moeten in 
die transitie mee. Ik merk vanuit de leden veel 
energie en enthousiasme om hierover mee te 
denken en ermee aan de slag te gaan. Iedereen 
onderkent dat we dit gewoon met z’n allen 
moeten gaan doen. Het is pionieren en dat is 
heel leuk.”

Duurzaam schadeherstel
Duurzaam herstellen in plaats van vervangen 
moet de norm worden bij het afhandelen van 
schade. Schoonmakend Nederland, het NIVRE en 
het Verbond van Verzekeraars hebben hiertoe het 
Manifest Duurzaam Schadeherstel opgesteld. 
Hierin staan uitgangspunten voor toekomstig 
schadeherstel: herstel wordt de norm, de hele 
keten is verantwoordelijk, de prijs is niet altijd 
leidend, intern moet voor draagvlak worden 
gezorgd en actie is noodzakelijk om op de 
toekomst voorbereid te zijn. De drie branche- 
organisaties willen dat duurzaam schadeherstel 
eind 2024 gemeengoed in de schademarkt is. 
Geeke Feiter: “De opvolging van het manifest 
loopt over verschillende sporen, waaronder 
communicatie. We hebben een interviewreeks in 
gang gezet, waarbij steeds een andere verzeker-
aar aan het woord komt om over zijn ervaringen 
met duurzaam schadeherstel te vertellen. Dat zijn 
dan best practices en hopelijk ook lessons 
learned van worst practices. Iedereen moet 
immers een beetje uitzoeken wat wel en niet 
werkt.” 

CSRD
Tot slot is er dan nog CSRD. In november 2022 
nam de Europese Unie de Corporate Sustainabili-
ty Reporting Directive aan. In deze richtlijn staat 
dat vanaf 2024 steeds meer bedrijven over de 
impact van hun activiteiten op mens en milieu 
moeten rapporteren. Uiteraard moeten ook 
verzekeraars transparant maken hoe duurzaam 
hun activiteiten zijn. Bedrijven die aan twee van 
drie criteria voldoen (meer dan 250 medewerkers, 
meer dan 40 miljoen omzet, meer dan 20 miljoen 
op de balans) moeten al in 2025 over 2024 
rapporteren. Geeke Feiter: “Dit betekent dat deze 
bedrijven al vanaf 1 januari 2024 hun telmecha-
nisme klaar moeten hebben staan. De eerste 
scope is je gebouw en wagenpark, maar vrij snel 
is ook de keten aan de beurt: wat koop je in, wat 
stuur je aan, welke keuze maak je daarbij. Alle 
bedrijven zijn daartoe verplicht, of je nu een 
bakfabriek hebt of een verzekeraar bent. En dat 
klopt ook, want we moeten met z’n allen door 
naar 2050. Ook de financiële sector!”
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werkt Stichting Salvage samen met bedrijven 
die hun eigen duurzaamheidskwesties hebben. 
Er is dus alle aanleiding voor een gesprek over 
duurzaamheid met de bestuursvoorzitter van een 
van de grootste verzekeraars van Nederland, 
nummer twee in schade.

Duurzaam herstel
a.s.r. zet zich op verschillende niveaus in voor een 
duurzamere wereld. Dicht bij huis, dat wil zeggen 
dicht bij de verzekerden, maakt a.s.r. al jaren werk 
van duurzaam herstel. “We doen natuurlijk heel 
veel aan preventie”, legt Jos Baeten uit, “maar is er 
eenmaal een schade, dan helpen we onze 
klanten door die schade waar mogelijk duurzaam 
te herstellen. Dat doen we nog altijd in overleg 
met de klant. De klant heeft bij a.s.r. de mogelijk-
heid hiervoor te kiezen. In maart 2023 hebben 
we in een duurzaam herstelbedrijf geïnvesteerd 

Het werk van Stichting Salvage kent veel 
impactvolle issues op het gebied van duurzaam-
heid. Door klimaatverandering doen zich steeds 
vaker weersverschijnselen voor waarna de acute 
inzet van Stichting Salvage gewenst is. Voor-
beelden zijn de hagelstorm in het zuidoosten van 
Noord-Brabant (juni 2016), de valwind in Leersum 
(juni 2021) en de overstroming in Valkenburg (juli 
2021). Daarnaast brengt de energietransitie die 
nodig is om klimaatverandering tegen te gaan, 
nieuwe risico’s met zich mee. De brandbaarheid 
van lithiumbatterijen en de problemen bij het 
blussen van daken met zonnepanelen zijn daar 
voorbeelden van. Nog een issue is de milieu- 
schade door branden, bijvoorbeeld door het 
vrijkomen van asbest of de verspreiding van 
zonnepaneeldeeltjes. Dergelijke problemen 
vragen eveneens duurzame oplossingen. Tot slot 

Jos Baeten, voorzitter van de raad van bestuur van a.s.r.:

“ Als we vanuit  
 scepsis redeneren,  
 gaan we het verschil 
 niet maken”

“Verduurzaming is een integraal onderdeel van onze strategie. In ieder 
besluit van het bestuur staat een aparte paragraaf over de betekenis van 
het besluit voor de verduurzaming van Nederland. Wat betekent het nu, wat 
betekent het later, wat betekent het altijd? Die drie elementen hebben wij 
verankerd in onze besluitvorming.” Aldus Jos Baeten, voorzitter van de raad 
van bestuur van a.s.r. in een gesprek met hem over duurzaamheid.
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meer herstellen in plaats van vervangen en meer 
materialen inzetten die op een later moment 
herbruikbaar zijn. Dat verstaan we onder 
duurzaam schadeherstel. Het is noodzakelijk dat 
dit de norm wordt en dat we daar met de hele 
sector op gaan sturen.”

Impactbeleggingen
Op een heel ander niveau, ver van de verze-
kerden, is a.s.r. een belegger met veel oog voor 
duurzaamheid. Jos Baeten: “Wij hebben als beleid 
dat we tot en met 2024 4,5 miljard euro extra in 
impactbeleggingen willen investeren. Daarbij 
kijken we heel sterk naar initiatieven die op een 
positieve manier aan het terugdringen van de 
CO2-uitstoot bijdragen. We hebben de ambitie, 
en maken die ook waar, om de CO2-uitstoot in 
onze portefeuille tot en met 2030 met 65 procent 
te verlagen. We zitten nu al op 67 procent, maar 

dat over de nodige specialistische kennis en 
ervaring beschikt. Ook hebben we in een 
platform geïnvesteerd waar klanten snel de weg 
naar een duurzame hersteloptie kunnen vinden. 
Zo sturen we nadrukkelijk op duurzaam 
schadeherstel en maken we die keuze voor de 
klant zo gemakkelijk mogelijk. Is er waterschade 
geweest en is in de hoek van de kamer een lelijke 
plek in de parketvloer ontstaan, dan is het 
duurzamer om niet de hele vloer maar alleen het 
stukje te vervangen dat echt is beschadigd. Het 
repareren van schade blijkt drie tot zes keer 
minder belastend voor de aarde dan vervangen! 
Duurzaam herstel is ook dat we van de materi-
alen die we gebruiken, weten dat ze circulair zijn. 
Leggen we ergens een vloerbedekking, dan 
willen we dat het materiaal opnieuw kan worden 
verwerkt wanneer die vloerbedekking weer 
wordt verwijderd. Het is dus een combinatie van 

Al onze beleggingen  
worden op basis van  

ons duurzame 
beleggingsbeleid 

gecontroleerd

dat wil niet zeggen dat we er nu mee stoppen. 
We blijven dat doorzetten. Dat doen we niet 
alleen in onze beleggingen, maar ook in onze 
hypotheken en in onze vastgoedportefeuille. Ik 
zie dat als een langetermijnpreventie om aan het 
terugdringen van de klimaatverandering bij te 
dragen.” a.s.r. investeert extra in landen en 
bedrijven die aan een duurzame maatschappij 
bijdragen. Dit zijn bijvoorbeeld bedrijven die op 
de energietransitie inzetten. Het beleggings- 
beleid van a.s.r. beperkt zich echter niet tot de 
keuze voor de beleggingen, maar gaat verder. 
“We hebben een actief engagement- en 
uitsluitingsbeleid”, zegt Jos Baeten. “Al onze 
beleggingen worden op basis van ons duurzame 
beleggingsbeleid gecontroleerd. Daarbij toetsen 
we op de bekende ESG-factoren, environment, 
social en governance. Maakt een bedrijf zich 
schuldig aan bijvoorbeeld corruptie of milieu- 
schendingen, dan gaan we met dat bedrijf in 
gesprek, met als doel dat gedrag te veranderen. 
We roeren ons ook op aandeelhoudersvergade-
ringen en één keer per jaar rapporteren we op 
onze website over onze inzet op dit gebied.” 

Dwingen te versnellen
“Laat ik een voorbeeld geven”, vervolgt Baeten. 
“Wij hebben al een aantal jaren niet meer belegd 
in Shell. Wij vinden dat Shell te weinig aan haar 
CO2-voetafdruk doet. Wanneer we met een 
bedrijf in gesprek zijn over maatregelen om de 
CO2-voetafdruk terug te brengen en die maat- 
regelen zijn in lijn met wat wij verwachten,  

“ Als we vanuit  
 scepsis redeneren,  
 gaan we het verschil 
 niet maken”

Jos Baeten
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Het Verbond heeft 
verduurzaming echt 

tot een van de 
belangrijkste thema’s 

gemaakt

bereikt moet worden. Onze overheid – en niet 
alleen in Nederland, maar in de hele West- 
Europese wereld en zeker in Amerika – heeft daar 
gewoon te weinig aandacht voor. Het gaat dus te 
langzaam en het zal tegelijkertijd niet sneller 
gaan als je er niet voor zorgt dat er draagvlak 
voor de maatregelen komt. Dat draagvlak moet je 
creëren door mensen mee te nemen en goed uit 
te leggen waarom je doet wat je doet. En dat 
gebeurt te weinig.” Volgens Jos Baeten heeft ook 
het bedrijfsleven behoefte aan een overheid waa-
rop het kan rekenen en dat is nu niet altijd het 
geval. “Uit gesprekken met collega-CEO’s blijkt 
dat het verantwoordelijkheidsgevoel in het 
bedrijfsleven in zijn algemeenheid groot is. Wel 
worstelt het bedrijfsleven met de stabiliteit van 
het overheidsbeleid. Bedrijven willen een 
overheid die langjarige garanties geeft dat het 
ingezette beleid en de uitvoering daarvan wordt 

dan blijven we erin investeren, dan blijven we het 
bedrijf steunen. Wanneer een bedrijf daar 
onvoldoende in meegaat of te weinig verander-
ing laat zien, willen we er niet meer in investeren. 
Uiteindelijk, maar het gaat helaas veel te 
langzaam, zullen dat soort bedrijven niet meer 
‘investible’ zijn. En zodra beleggers niet meer in 
bedrijven willen investeren, hebben die bedrijven 
op de middellange termijn geen toekomst meer. 
Dat is de machtspositie die je als grote invest-
eerder hebt. Als alle pensioenfondsen en alle 
verzekeraars dat doen, worden de Hoogovens in 
deze wereld gedwongen te versnellen.”

Klimaatwerkconferenties
Financiële instellingen trekken in het duurzaam-
heidsdossier met elkaar op, “waarbij we altijd één 
uitdaging hebben”, zegt Jos Baeten, “namelijk dat 
iedere financiële instelling zijn eigen beleid en 
zijn eigen keuzes maakt. Gelet op de mededing-
ing mogen wij over heel veel onderwerpen geen 
afspraken maken. Maar duurzaamheid is nou 
precies een onderwerp waarover de mededing-
ingsautoriteit zou moeten zeggen: als jullie 
samen afspreken om te verduurzamen, dan 
hebben wij daar geen rol in. Maar wettelijk mag 
ik niet met een aantal grote financiële instel-
lingen afspreken hoe wij een derde gaan 
bewegen zijn beleid te veranderen.” Uiteraard 
mag wel inhoudelijk over het verduurzamings- 
vraagstuk worden overlegd. Dit gebeurt onder 
andere tijdens de zogenoemde Klimaatwerk- 

conferenties. In de zomer van 2019 heeft het 
Verbond van Verzekeraars zich samen met DUFAS 
(vermogensbeheerders), de Nederlandse Verenig-
ing van Banken, de Pensioenfederatie en meer 
dan vijftig financiële instellingen gecommitteerd 
om actief een bijdrage te leveren aan de 
klimaatdoelen van het kabinet. Als onderdeel van 
het commitment organiseren de koepels samen 
Klimaatwerkconferenties. In november 2023 
organiseerde het Verbond de tiende Klimaat-
werkconferentie. Jos Baeten is bestuurslid van  
het Verbond. Hij zegt: “Het Verbond heeft 
verduurzaming echt tot een van de belangrijkste
thema’s gemaakt. Het Verbond is een ledenor-
ganisatie en niet alle leden denken hetzelfde – je 
hebt voorlopers en volgers. Maar beleidsmatig is
het een heel belangrijk thema binnen het 
Verbond van Verzekeraars.

Draagvlak voor maatregelen
De ontwikkelingen naar een duurzame wereld 
gaan Jos Baeten veel te langzaam. “Tegelijkertijd 
geloof ik niet in te veel dwang”, zegt hij. “Als 
bedrijfstak en als bedrijven hebben we de 
opdracht mensen uit te leggen waarom het 
belangrijk is. Ik vind dat het beleid van de 
overheid daarin faalt. De overheid kan ons van 
alles opleggen, maar als burgers niet begrijpen 
waarom het hun wordt opgelegd, komen zij in 
een weerstand. Ik denk dus dat het én te 
langzaam gaat én dat mensen uitgelegd moeten 
krijgen waarom het belangrijk is dat we bepaalde 
stappen moeten zetten. Zolang we in het 
politieke debat nog klimaatontkenners hebben, 
snap ik wel dat het heel lastig is, maar een 
overheid die haar verantwoordelijkheid neemt, 
durft ook tegen de stroom in uit te leggen 

waarom het belangrijk is.”

Stabiliteit van het beleid
“Kijk nu hoe de overheid op 

Extinction Rebellion reageert”, 
vervolgt Baeten. “Je kunt van alles 
van de acties vinden, maar als je 
daar even doorheen kijkt en 
bedenkt wat men wil bereiken, dan 
zou de overheid het gesprek met 

Extinction Rebellion moeten 
aangaan over hoe ze samen ervoor 

kunnen zorgen dat wordt bereikt wat 
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gehandhaafd. Bedrijven die iedere twee jaar
met nieuw beleid te maken krijgen, 

kunnen daar niet op investeren. Kijk 
ook wat er in de agrarische sector 

gebeurt. Daar is heel lang op 
schaalvergroting gestuurd, 
waardoor agrariërs in schaalver-
groting hebben geïnvesteerd. Nu 
hebben ze met een beleidsomslag 
te maken, waardoor ze die 

investering niet meer kunnen 
terugverdienen. Bedrijven willen wel 

investeren, maar ze willen dan wel de 
zekerheid dat ze die investering niet twee 

jaar later moeten afschrijven omdat de 
overheid haar beleid weer heeft gewijzigd.”

Risico’s verzekerbaar houden
De klimaatverandering heeft een energietransitie 
in beweging gebracht die weer nieuwe risico’s 
met zich meebrengt. “Een nieuwe uitdaging in 
positieve zin”, zegt Jos Baeten. “Ik zit in de 
categorie: het glas is halfvol.” Hij gaat de nieuwe 
markten, bijvoorbeeld het verzekeren van 
windparken en zonneparken, niet uit de weg, 
integendeel. Hij zegt: “De kernrol van de 
verzekeringssector is mensen helpen door risico’s 
af te dekken die ze niet zelf kunnen dragen. 
Verzekeraars hebben vaak als reflex dat ze een 
nieuw risico uitsluiten, omdat ze het risico 
onvoldoende kunnen overzien. Er is bijvoorbeeld 
een hele discussie geweest over de verzekerbaar-
heid van zonnepanelen op daken van woningen, 
de verzekerbaarheid van zonneparken et cetera. 
Het is onze kernrol dat we nagaan hoe we risico’s 
verzekerbaar kunnen houden, dus dat we én een 

goede risico-inschatting kunnen maken én de 
risico’s goed kunnen beprijzen én met de 
leveranciers van zonnepanelen een goede 
dialoog kunnen voeren over het zo veilig 
mogelijk maken van die panelen. Ik weet dat er 
bij een brand allerlei extra risico’s aan zitten, maar 
we moeten als sector voorzichtig zijn met te 
zeggen dat we het dan maar niet meer verzeker-
en. Want dan zijn we onze eigen rol op de lange 
termijn aan het uithollen.” Baeten beoordeelt op 
dezelfde manier de verzekerbaarheid van 
elektrische auto’s. “De elektrificatie van het 
wagenpark draagt bij aan het terugdringen van 
de CO2-uitstoot. Ook de internationale transport-
sector kijkt steeds meer naar de elektrificatie van 
het internationale beroepsgoederenvervoer. Dat 
is een uitdaging, omdat die accu’s nog geen 
lange afstanden aankunnen. Toch zie je zeker in 
West-Europa – Duitsland loopt achter, maar trekt 
nu bij – dat er een druk staat op verdere 
elektrificatie van het wagenpark. Als wij dan als 
verzekeraars zouden zeggen dat het risico te 
groot is om te verzekeren, dan plaatsen we 
onszelf buiten de samenleving.”

Veel kleine beetjes …
Te midden van al deze nieuwe risico’s die met 
verduurzaming hebben te maken, verricht 
Stichting Salvage haar werk. Jos Baeten vindt het 
belangrijk werk. Of de stichting haar in omvang 
toenemende taken ook in de toekomst zal 
aankunnen, vindt hij moeilijk te beoordelen, maar 
hij vertrouwt erop dat de raad van commissaris-
sen van Stichting Salvage daartoe heel goed in 
staat zal zijn. Eén wens heeft hij wel. “Ik kan me 
voorstellen”, zo zegt hij, “dat Salvage onder druk 
van verzekeraars en andere stakeholders van de 
stichting alleen nog maar bedrijven inschakelt 
die de beredding op een heel duurzame manier 
doen. Dus niet een huis leeg trekken en alles naar 
de vuilnisbelt brengen, maar materialen op een 
zo CO2-neutraal mogelijke manier verwijderen, 
afvoeren en hergebruiken. Ik denk dus dat 
Stichting Salvage uiteindelijk eisen kan stellen 
aan de partijen die zij inschakelt. De impact van 
de rol van Salvage kan groter zijn, misschien niet 
op dag één, maar er moet wel een omslag in het 
denken komen, ook bij de bedrijven die de 
daadwerkelijke uitvoering van de werkzaam-
heden doen.” Zal zo’n selectie uiteindelijk het 
verschil maken? “Daar zit ik heel simpel in. Als we 
allemaal redeneren vanuit scepsis op dat punt, 
gaan we het verschil niet maken. Iedereen kan 
een beetje verschil maken en als we die beetjes 
optellen, kan het verschil nog wel eens heel 
groot zijn!” 

Het is onze kernrol  
dat we nagaan hoe  

we risico’s verzekerbaar 
kunnen houden
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Houten hoogbouw 
dankzij kruislaaghout
Door: ir. Björn van Rheenen, schade-expert bij TOP Expertise.

HAUT is een initiatief van Lingotto, ontworpen 
door Team V Architectuur en Arup, en is 

gebouwd door J.P. van Eesteren.
Foto: Jannes Linders.
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beton nodig, bijvoorbeeld voor de onderste 
verdiepingen als stevige zware voet.

Brandwerendheid
Ten aanzien van de brandwerendheid stelt het 
Bouwbesluit eisen aan de dragende functie (het 
gebouw mag niet bezwijken), de scheidende 
functie (de brand mag niet van de ene naar de 
andere ruimte overslaan) en de isolerende functie 
(de temperatuurstijging in aangrenzende 
ruimten moet worden beperkt). De in Nederland 
gebruikte modellen voor de toetsing van de 
brandwerendheid zijn vastgelegd in NEN 6073: 
‘Rekenkundige bepaling van de brandwerend-
heid van bouwdelen – Houtconstructies’. 

Nederland moet in 2030 een reductie van 49 procent van de 
broeikasgassen ten opzichte van 1990 hebben gerealiseerd en moet 
in 2050 klimaatneutraal zijn. Dit staat in het door kabinet Rutte III 
ondertekende klimaatakkoord. De bouwbranche moet daarom een 
verduurzamingsslag maken. Dit gebeurt onder andere door meer hout in 
de bouw te gebruiken, vooral voor hoofddraagconstructies in de hoogbouw. 
Belangrijk hierbij is het gebruik van het nieuwe bouwmateriaal CLT.

Houten hoogbouw 
dankzij kruislaaghout

CLT staat voor Cross Laminated Timber ofwel, in 
het Nederlands, kruislaaghout. Het bestaat uit 
verschillende lagen hout die kruislings op elkaar 
zijn gelijmd. Die lagen zijn in alle richtingen 
sterker, stabieler en stijver dan massief hout. CLT 
is daarom een goed alternatief voor beton in 
middelhoog  en hoogbouw. Het wordt ingezet 
voor platen, bijvoorbeeld wanden en vloeren, en 
voor langwerpige constructies, bijvoorbeeld 
kolommen, balken en spanten. Het grote 
voordeel is dat CLT CO2 opslaat (53kg/m2 bij een 
dikte van 100 millimeter) terwijl beton CO2 
uitstoot (28 kg/m2 bij een dikte van 100 
millimeter, wat dus 81 kg/m2 scheelt). 

Bijvoorbeeld HAUT 
Relatief lage gebouwen worden al sinds oudsher 
met massief hout en houtskeletbouw gebouwd. 
Voor hogere gebouwen is massief hout al snel 
onvoldoende sterk en zijn er forse dimensies 
nodig. De bouw van hogere gebouwen met 
houten hoofddraagconstructies heeft zich echter 
in de afgelopen jaren snel ontwikkeld. In 2012 
was bijvoorbeeld het gebouw Forté in Mel-
bourne met 32 meter hoogte sensationeel. Al 
tien jaar later werd in Amsterdam de houten 
woontoren HAUT gebouwd, met een hoogte van 
73 meter. Het is op dit moment het hoogste 
hybride houten gebouw in Nederland. Voor 2041 
staat het W350 Project in Tokio op de planning. 
Dit gebouw zal een hoogte hebben van 350 
meter. In deze gebouwen is overigens nog wel 

81 kg/m2
minder 

CO2 uitstoot
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Vuurbelasting
Hout in een gebouw kan extra vuurlast veroor- 
zaken, met een langere brandduur, grotere 
uitslaande vlammen en hogere temperaturen tot 
gevolg. Maar daar staat wel wat tegenover. Een 
gelamineerde houtconstructie heeft over het 
algemeen een lagere vuurbelasting; de 
vuurbelasting in houtskeletbouw is vaak hoger. 
Hout is beter bestand tegen brand dan (on-
beklede) stalen constructies, die door de hitte vrij 
snel bezwijken. Het brandgedrag van een houten 
constructie is zelfs veel voorspelbaarder dan van 
stalen en steenachtige bouwsystemen. Vanwege 
de warmte-isolerende eigenschappen heeft hout 
een vertragende invloed op het uitbreiden van 
brand. Bovendien is hout bestand tegen hoge 
temperaturen. De zogenoemde inbrand- of 

Na 1,5 minuut heeft  
de zijde die naar de  
brand is gericht, een 

temperatuur van  
300 graden Celsius

Brandpunt

carbonisatiesnelheid verschilt per houtsoort en 
per soort aanstraling. Zo wordt een kolom aan 
vier kanten aangestraald en een wand maar aan 
één kant.

Blussen
Bij brand verkoolt hout ongeveer 1 millimeter per 
minuut. Aan de hand hiervan kunnen de 
brandweerstand en de kans op het bezwijken 
van de structuur nauwkeurig worden voorspeld. 
Volgens Ron Galesloot, adviseur risicobeheersing 
bij Brandweer Amsterdam-Amstelland, is er in het 
bluswerk geen verschil tussen conventionele 
hoogbouw en hoogbouw met CLT. Galesloot is 
lid van de NEN-werkgroep die zich over nood- 
zakelijke aanpassingen van de regelgeving buigt. 

Björn van Rheenen
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Wat hem betreft biedt de bestaande regelgeving 
nog onvoldoende veiligheid met betrekking tot 
hoogbouw met hout. Wanneer het CLT enkel bij 
de plafonds in het zicht blijft, de juiste lijm is 
toegepast, de wanden brandwerend zijn bekleed 
en er een sprinklerinstallatie aanwezig is, gaat het 
volgens hem goed. Echter, bij een gebouw dat 
minder dan 70 meter hoog is, wordt geen 
sprinklerinstallatie voorgeschreven. Ook is de 
brandwerende bekleding van de wanden niet 
voorgeschreven en hoe meer CLT in het zicht is, 
hoe groter de brandlast is. Wanneer men op de 
minimumeisen uit het huidige Bouwbesluit gaat 

zitten, gebeurt er volgens Galesloot niet genoeg 
qua brandveiligheid. De brandweer zal een 
brand wel kunnen bestrijden, maar het zal langer 
duren en er zal meer bluswater nodig zijn.

Na een brand
Wanneer de houten constructie na een brand 
enkel is aangetast of gedeeltelijk is weggebrand, 
kan deze over het algemeen redelijk gemakkelijk 
worden vervangen. Daarvoor kunnen opnieuw 
houten elementen worden gebruikt die aan de 
technische eisen voldoen.

Over de 
inbranddiepte
Bij een brand in een houten gebouw warmt 
eerst de constructie op, totdat er vuur bij 
het hout komt of het hout spontaan in 
brand vliegt. Dit gebeurt bij ongeveer 450 
graden Celsius. Daarboven wordt het 
materiaal in gassen omgezet, waardoor het 
vanzelf gaat branden. Er ontstaat dan een 
isolerende koollaag. Die vertraagt de 
temperatuurstijging van het nog niet 
verbrande hout. Het verkolen van het 
oppervlak van hout wordt al sinds eeuwen 
toegepast bij de bescherming van hout. 
Gebrand hout krijgt dan ook het 
duurzaamheidskenmerk 1. De grens tussen 
niet aangetast hout en de koollaag wordt 
bepaald door de houttemperatuur. Bij een 
temperatuur van ongeveer 300 graden 
Celsius zijn de sterkte-eigenschappen van 
hout sterk gereduceerd. Daarom wordt 
deze temperatuur aangehouden bij het 
bepalen van de inbranddiepte, dus waar de 
koollaag overgaat in niet aangetast hout. In 
het begin van de brandontwikkeling gaat 
het opwarmen van het hout snel. Al na 
ongeveer 1,5 minuut heeft de zijde die naar 
de brand is gericht, een temperatuur van 
300 graden Celsius bereikt. Na ongeveer 20 
minuten echter blijft de lijn van de 
inbranddiepte vrijwel constant.
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Crown Security Services werkt voor uiteen-
lopende opdrachtgevers, veelal vaste relaties, 
waarbij het altijd om specialistisch werk gaat. Het 
bedrijf levert ook ad hoc inzet, ongeacht de 
locatie en aard van de calamiteit, bijvoorbeeld 
wanneer andere beveiligingsorganisaties een 
beroep op Crown Security Services doen. Dit kan 
het geval zijn wanneer de aard of de omvang van 
de schade hun capaciteit overtreft, bijvoorbeeld 
na een grote stormschade, een overstroming of 
een ander groot incident. De meeste opdrachten 
van Stichting Salvage betreffen de beveiliging 
van objecten na een brand, maar ook in het geval 
van storm- of waterschade weet Salvage Sinan 
Hayir en zijn mensen te vinden.

Coördinator Calamiteiten
Om een volwaardige gesprekspartner voor 
Salvage en de overige hulpdiensten te kunnen 
zijn, heeft Crown Security Services de functie van 
Coördinator Calamiteiten in het leven geroepen. 
Sinan Hayir: “Zoals de Salvagecoördinator alles 
voor de gedupeerden regelt, neemt de 
Coördinator Calamiteiten alle vraagstukken 

Stichting Salvage doet regelmatig zaken met 
beveiligingsbedrijven, onder meer met Crown Security 

Services. Beveiliginsorganisaties zijn in staat snel en 
doeltreffend de fysieke beveiliging van beschadigde panden te 

organiseren. Met honderdvijftig medewerkers verspreid over 
heel Nederland biedt Crown vierentwintig uur per dag, zeven 

dagen in de week, een landelijke dekking. Een gesprek over 
Crown Security Services met directeur-eigenaar  

Sinan Hayir, die het bedrijf zeven jaar geleden oprichtte.

Sinan Hayir, directeur-eigenaar van Crown Security Services:

“ Mensen moeten 
 na een brand  
 niet nog eens  
 gedupeerd raken”



rondom de omvang en wijze van beveiliging 
voor zijn rekening. De Salvagecoördinator kan 
ervan uitgaan dat met de Coördinator Calamiteit-
en iemand op locatie komt met kennis en inzicht. 
Voor branden met een kleinere omvang zetten 
we een level 1-coördinator in en voor de grootste 
branden een level 3-coördinator. Door de inzet 
van de Coördinator Calamiteiten tonen we onze 
betrokkenheid bij de incidenten waarvoor we 
worden ingezet.” Wanneer de Coördinator 
Calamiteiten op de locatie arriveert, overlegt hij 
met de Salvagecoördinator en stelt hij op grond 
van de bevindingen een veiligheidsplan op en 
stemt dat met de betrokkenen af. 

Joan Muyskenweg
Een van de complexere opdrachten dit jaar voor 
Crown Security Services was de fysieke en 
technische beveiliging van het appartementen-
complex van acht verdiepingen aan de Joan 
Muyskenweg in Amsterdam. Daar brak op 3 juni 
2023 iets na 20.00 uur een brand uit. De brand 
bleef niet tot één appartement beperkt, maar 
ontwikkelde zich razendsnel tot een zeer grote 

brand. Er waren geen slachtoffers, maar alle circa 
honderd appartementen zijn als gevolg van de 
brand langere tijd onbewoonbaar. Twee 
Salvagecoördinatoren die diezelfde avond ter 
plaatse kwamen, vertellen elders in deze editie 
van Uit de brand over de hulp die zij toen 
hebben kunnen verlenen. Crown Security 
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Services was bij deze brand aanwezig met vier 
beveiligingsmedewerkers en twee Coördinatoren 
Calamiteiten.

Binnen een uur
“Voor ons is in de eerste plaats belangrijk”, vertelt 
Sinan Hayir, “dat we heel snel nadat we zijn 
gebeld, op de locatie zijn. We zijn in heel 
Nederland negen van de tien keer binnen een 
uur op de locatie. Dat is een van onze sterke en 
onderscheidende punten en daardoor hebben 
we in de afgelopen jaren steeds kunnen groeien.” 
Crown Security Services brengt op de locatie 
aangekomen de situatie in kaart, stelt het 
veiligheidsplan op, stemt dit af en begint 
vervolgens direct met de fysieke beveiliging. 
“Tijdens een incident zorgen we eerst voor een 
veilige werkomgeving voor de hulpdiensten”, 
vervolgt Sinan Hayir. “We zien steeds vaker dat zij 
door nieuwsgierige omstanders worden 
gehinderd. Nadat de hulpdiensten zijn ver-
trokken, voorkomen wij met onze beveiligings- 
maatregelen dat ongenode gasten in een 
beschadigd gebouw toeslaan. Brand is op 
zichzelf al verschrikkelijk om mee te maken, maar 
je wilt als getroffen bewoner of ondernemer 
zeker niet met criminelen worden geconfron-
teerd die van de situatie misbruik maken. Totdat 
de kostbare goederen in veiligheid zijn gebracht, 
zetten we beveiligingsmedewerkers in, aange-
vuld met techniek zoals mobiele alarm- en 
camerasystemen.”

Brandwacht
Niet zelden wordt Crown Security Services 
gevraagd, nadat de hulpdiensten zijn vertrokken, 
een brandwacht in te zetten. “De brandweer 
geeft ons dan extra instructies wat we bij brand 
of rookontwikkeling moeten doen. Bij recente 

Tijdens een incident  
zorgen we eerst  
voor een veilige 

werkomgeving voor  
de hulpdiensten

Sinan Hayir
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opdrachten in Alblasserdam en Amsterdam 
hebben we verschillende keren de assistentie van 
de brandweer moeten inroepen. Die was met 
groot materieel toch weer lange tijd bezig om de 
situatie onder controle te krijgen”, aldus Sinan 
Hayir. 

Gecontroleerde bezoeken
Naast de beveiligingsmaatregelen rondom een 
object kan Crown Security Services gecon-
troleerde bezoeken van de getroffen bewoners of 
ondernemers aan het beschadigde pand begelei-
den. Als bijvoorbeeld een appartementenge-
bouw tijdelijk onbewoonbaar is verklaard, 
kunnen bewoners onder begeleiding hun 
woning bezoeken om er kostbare eigendommen, 
noodzakelijke documenten of medicijnen te 
halen. Nadat elke bewoner van die mogelijkheid 
gebruik heeft gemaakt, gaat het gebouw op slot 
en komt het onder permanente bewaking te 
staan.

Vervolgopdrachten
De opdrachten van Stichting Salvage duren 
meestal enkele dagen. Daarna kunnen beveilig-
ingswerkzaamheden worden verlengd, maar dan 
in opdracht van de woningbouwvereniging, de 

VVE of een overheidsinstantie zoals een 
gemeente of veiligheidsregio. Sinan Hayir: “Met al 
deze partijen kunnen we goed samenwerken en 
dat is natuurlijk ook nodig. We investeren veel in 
de contacten met Bevolkingszorg en veiligheids-
regio’s. Bij grootschalige en langdurige incidenten 
kunnen ook deze instanties ons voor ondersteun-
ing benaderen.”

Hekwerk
Crown Security Services voldoet uiteraard  
aan alle eisen die Stichting Salvage aan de 
beveiligingsbedrijven stelt. Daarbij kunnen ook 
aanvullende diensten worden aangeboden, 
bijvoorbeeld als het gaat om de beschikbaarheid 
van materieel. Hayir: “We werken met onze eigen 

Met onze drones  
kunnen wij heel snel  

na-inspecties van 
beschadigde panden 

uitvoeren

materialen, van camera’s tot onze mobiele 
commando-unit met drie werkplekken voor 
gespecialiseerde operators. Deze unit kan ook als 
CoPI-voertuig voor de politie, de brandweer of 
andere diensten fungeren. Sinds kort hebben we 
ook de beschikking over hekwerken. Indien 
nodig kunnen we die ook inzetten bij een 
Salvageklus. We werken hard aan een landelijke 
dekking voor ook dit stukje dienstverlening.”

Drones
Sinan Hayir vertelt enthousiast over nog andere 
ontwikkelingen in de dienstverlening van Crown 
Security Services. Hij noemt om te beginnen een 
stand alone-camerasysteem, dat vijfhonderd 
dagen, vierentwintig uur per dag, op een eigen 
accu werkt. Het systeem is daarom in te zetten 
waar geen (noodstroom)voorziening is. De 
ontwikkelingen zijn echter niet alleen van 
technische aard, maar gaan veel verder. “We zijn 
ook met drones bezig”, vervolgt Hayir. “We
hebben van de overheid een ruime vergunning
gekregen, die maar vijf of zes bedrijven in
Nederland hebben. Met onze drones kunnen
wij heel snel inspecties van beschadigde
panden uitvoeren. Daar hoeven we geen dure 
hoogwerker meer voor in te huren. Binnen ander-
halve dag heeft onze opdrachtgever, bijvoor-
beeld een schade-expert, een inspectierapport.”

Waardering
“Beveiligingsbedrijven die met dit soort 
ontwikkelingen bezig zijn, worden vaak 
onvoldoende op waarde beoordeeld”, aldus Sinan 
Hayir tot slot. “De schadestop begint bij het 
beveiligingsbedrijf. Het beveiligingsbedrijf heeft
een coördinerende rol binnen haar eigen 
taakgebied. Wanneer wij op de locatie zijn 
gearriveerd, kan de Salvagecoördinator zijn eigen  
weg vervolgen. Hoe sneller wij er zijn, hoe beter. 
Naast de beveiliging ondersteunen we de 
Salvagecoördinator ook met een stukje toezicht. 
Wie komen er binnen, wie gaan er weg, welke 
herstelbedrijven zijn er aan het werk, wat zijn ze 
aan het doen. Blijkt er iets niet goed te gaan, dan 
bellen we meteen de Salvagecoördinator. 
Gespecialiseerde organisaties zijn cruciaal voor 
adequate oplossingen. Zo willen we onze 
verantwoordelijkheid als partner van Stichting 
Salvage laten blijken!”
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Grote inzet van 
Salvage bij brand 
in Amsterdam 

Ronald van den Broek: “Ik was die avond al in 
Amsterdam aan het werk, bij een andere brand, 
een paar blokken verwijderd van de Joan 
Muyskenweg. Over de portofoon van de 
politieagenten daar hoorde ik over de zeer grote 
calamiteit in het appartementengebouw. Iets 
voor half tien kreeg ik de melding van Salvage en 
ben ik daar meteen naartoe gegaan. Op dat 
moment was de brand al tot GRIP 1 opgeschaald. 
Verschillende brandweerkorpsen waren aan het 
blussen, maar de brand was nog niet onder 
controle. Nog overal vielen ruiten naar beneden, 
dus direct rondom het gebouw was het 
gevaarlijk.”

Op zaterdag 3 juni 2023 brak iets na 20.00 uur een grote brand uit in 
een appartementengebouw aan de Joan Muyskenweg in Amsterdam. 
Circa honderd appartementen raakten door de brand voor langere tijd 
onbewoonbaar. Salvagecoördinator Ronald van den Broek en Officier 
van Dienst Salvage Rudolf van der Werff waren de hele avond, nacht en 
zondagochtend in touw om getroffenen onder te brengen, de schadestop in 
gang te zetten en bewoners over de gang van zaken te informeren. In dit 
artikel vertellen zij hun verhaal.

Uit de Brand - december 2023
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Naastgelegen hotel
“Toen ik aankwam, was het appartementencom-
plex al volledig ontruimd. Een groot deel van de 
bewoners trof ik op straat aan, een ander deel 
was naar het naastgelegen Mercure Hotel 
gegaan. Daar waren ook veel gezinnen met 
kleine kinderen bij. Eigenlijk was er op dat 
moment nog niets voor de bewoners geregeld. 
Daarom stemde ik in het CoPI-overleg met de 
betrokken partijen af dat ik me om de bewoners 
zou gaan bekommeren. Omdat je al die mensen 
niet zomaar hebt geregistreerd en voor hen 
overnachting hebt georganiseerd, kreeg ik daar 
hulp bij van Bevolkingszorg en iemand van de 
brandweer. Ik besloot enkele ruimtes in het 
Mercure voor ons te reserveren. De manager van 
het hotel wilde daaraan meewerken en stelde 
zalen en personeel tot onze beschikking. Ook 
claimde ik op voorhand alle onbezette hotelkam-
ers, want het was al laat op de avond geworden 
en zeker de jonge gezinnen en de mindervaliden 
wilden we ondergebracht hebben. We hebben 
dus alle bewoners naar het hotel geleid, waar we 
nog een korte toelichting hebben gegeven over 
de fase waarin de calamiteit verkeerde. De 
mensen waren geëmotioneerd, wat natuurlijk 
hartstikke logisch was.”

Brand meester
Rudolf van der Werff: “Omdat Ronald had 
aangegeven dat er een Officier van Dienst 
Salvage nodig was, werd ik om drie minuten voor 
elf opgeroepen. Ik woon in Amstelveen, dus ik 
was er zo. De brandweer was toen nog druk aan 
het blussen en er waren heel veel hulpverlen-
ingsdiensten op de locatie aanwezig. Van belang 
is dan dat je aan het CoPI-overleg deelneemt en 
overzicht krijgt. Zolang de brandweer aan het 
blussen is, kun je niet zo heel veel doen. We 
konden ons dan ook volledig op de bewoners 
richten en hebben samen met de brandweer de 
gegevens van de gedupeerden genoteerd: wie 
ben je, waar kunnen we je bereiken, kun je 
ergens verblijven, zijn er bijzonderheden, 

bijvoorbeeld huisdieren, medicijnen en dat soort 
dingen. Omdat het over zo’n honderd woningen 
ging, waren er veel mensen bij betrokken. Je 
moet dan proberen zo’n chaos te kanaliseren, om 
op een gegeven moment zeker te weten dat je 
iedereen hebt gesproken. Daarnaast hadden we 
voortdurend overleg met de brandweer. We 
hadden nog een heel slecht beeld van de totale 
omvang van de ravage. We wisten alleen dat 
grote delen van de bovenkant van het gebouw 
waren verbrand en dat het vele bluswater 
waarschijnlijk een groot gevolg voor ondergele-
gen verdiepingen zou hebben. Om half drie ’s 
nachts was de brand meester en enige tijd later 
vertrok de brandweer.”

Schadestop
Ronald van den Broek: “Ondertussen had ik al 
diverse aannemers onder de knop, in de 
achterwacht, en had ik hun bussen en aanhang-
ers laten volgooien met materialen om voorzie-
ningen te treffen. We wisten natuurlijk wat er 
moest gebeuren, het beveiligen van het pand 
bijvoorbeeld, het afschotten van deuren en 
ramen, nooddeuren plaatsen, sloten op 
geforceerde deuren aanbrengen, water zuigen 
enzovoort. Een punt van aandacht was ook dat 
we door al het bluswater in het pand geen 
stroom meer hadden. Op de begane grond 
bevond zich een parkeergarage met alle auto’s 
van de bewoners er nog in, maar zonder stroom 
ging die garagedeur niet open. Daarom werden 
er grote aggregaten geplaatst om het pand van 
noodstroom te voorzien, zodat de mensen in 
ieder geval over hun auto konden beschikken. 
Ondertussen gingen we al richting de ochtend, 

het was bijna zomer en de zon kwam 
al op. Op het dak lag een groot 
pakket aan zonnepanelen, dus 
moesten we erover gaan nadenken 
dat die zonnepanelen stroom 

zouden gaan opwekken. Maar de 
volledige installatie was aangetast, dus 

daar ontstond een groot risico. Gelukkig 
lukte het de elektricien die zonnepanelen af 

te koppelen, maar toen hij daarmee bezig was, 
ontdekte hij dat het dak weer in brand stond.  
Dat was rond zeven uur ’s ochtends. Dus de 
brandweer moest weer komen en die had enige 
tijd nodig om de brand te blussen voordat het 
pand weer kon worden vrijgegeven. We hadden 
geregeld dat alle bewoners op zondag om elf uur 
’s morgens weer naar het Mercure Hotel zouden 
komen, om daar een status-update te krijgen. 
Maar door de vertraging kwam die bijeenkomst 
eigenlijk te vroeg.”

Veel emotie
“Maar goed, die tijd stond, de mensen kwamen 
en de zaal was klaar. Ook de brandweer, 
Bevolkingszorg en de CEO en personeel van het 
vastgoedbedrijf dat het pand in eigendom heeft 
en de appartementen verhuurt, waren aanwezig. 
Tijdens de bijeenkomst was er veel emotie, de 
mensen waren heel boos op de eigenaar van het 
pand. We hoorden dat het pand veel problemen 
had. Enkele jaren geleden waren er drie etages 
boven op het pand gezet en juist in die nieuwe 
etages deden zich veel daklekkages, elektrische 
storingen en wat al niet meer voor. Ook in de 
woning waar de brand was uitgebroken, waren 
veel problemen, waar volgens de bewoners niet 
veel opvolging aan was gegeven. We wilden 
tijdens de bijeenkomst vertellen hoe het met de 
calamiteit ervoor stond en wat het vervolg zou 
zijn, maar de sfeer draaide en dat maakte de 
bijeenkomst heel onrustig en chaotisch, met 
schreeuwende en huilende mensen. Dat was 
heel moeilijk. Ondertussen hadden Rudolf en ik 
besloten om de MUS te laten komen, de Mobiele 
Unit Salvage. Deze werd bij de enige ingang van 
het object geplaatst – alle overige ingangen 
hadden we laten afschotten – zodat we altijd 
wisten wie er in het pand aanwezig waren. En dat 
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was nodig, want het pand was natuurlijk een 
hoog risico-object geworden.”

Naar de appartementen
Rudolf van der Werff: “Na de eerste bewoners 
bijeenkomst konden de bewoners naar hun 
appartement toe, één voor één, etage voor etage 
en woning voor woning, om medicijnen en wat 
spullen op te halen en om een indruk te krijgen 
hoe de situatie in hun woning was. Gelukkig 
waren intussen ook Salvage-directeur Johan van 
den Berg, Officier van Dienst Salvage Sander van 
Dongen en Salvagecoördinatoren Arjan Verhagen 
en Wilfred Homan naar de locatie gekomen. Zij 
konden goed helpen met het registreren en 
begeleiden van bewoners. We hadden een soort 
sleutelplan gemaakt, met verschillende kleuren 
voor de verschillende etages, want veel van de 
deuren waren door nooddeuren met hangsloten 
vervangen. Het ging om een paar honderd 
mensen, die het liefst allemaal tegelijk naar hun 
woning wilden. We hadden bedacht om het 
gefaseerd per tijdvak te doen, maar het kwam 
erop neer dat uiteindelijk iedereen in een lange rij 
voor het object stond te wachten. En dan moet je 
dus de regie zien te houden.”

Eigen inspecties
Ronald van den Broek: “Wij hebben in het pand 
zelf ook inspecties uitgevoerd, om een beeld te 
krijgen of een object total loss, zwaar beschadigd 
of beperkt beschadigd was of waterschade had. 
We hadden toen al de verzekeraars geregistreerd, 
daar een Excel-bestand van gemaakt en dat naar 
de alarmcentrale gestuurd. Alle betrokken 
verzekeraars moeten op basis van onze eerste 

En valt het tegen, 
dan heb je de 

schouderfunctie

rapportage een goed beeld van de omvang van 
de schade kunnen krijgen. Er zaten objecten bij 
waar niets aan de hand was, behalve dan dat ze 
buiten gebruik waren gesteld, en objecten die 
totaal verloren waren. Het ging om zo’n honderd 
woningen, op acht verdiepingen, met deuren die 
nog op slot zaten et cetera, dat doe je niet in tien 
minuten. Het zijn vooral de omvang en de 
hoeveelheid objecten die maken dat een klus 
veel tijd kost. Ook moest de politie onderzoek 
doen en de recherche moest eraan te pas komen. 
Die moest dan aanwezig zijn voordat de 
bewoners naar het appartement zouden komen. 
Ook dat kost tijd. Of je ziet ergens water liggen, 
dat je snel wilt laten wegzuigen. Weer iemand 
een opdracht geven – dat gaat non-stop door. 
Ieder uur verdampt en kom je dichter bij het 
moment waarop je de bewoners weer moet 
gaan informeren. Ook dat wil je niet uitstellen.”

Tweede bewonersvergadering
Rudolf van der Werff: “Rond twee uur was er een 
tweede bewonersvergadering. De mensen 
hadden toen wat meer duidelijkheid, ze waren in 
hun woning geweest en wisten of het zou 
mee- of tegenvallen. En valt het tegen, dan heb 
je de schouderfunctie, dan kunnen mensen bij 
wijze van spreken even bij je uithuilen. Bij de 
eerste vergadering hadden de mensen nog geen 
idee hoe het in hun woning zou zijn. Ook dat 
hoort tot ons werk: mensen duidelijkheid 
verschaffen over wat er gaat gebeuren en hoe 
het proces verder loopt met verzekeraars 
enzovoort.”

Soepel verlopen
“Het was een groot incident, maar het is allemaal 
vrij soepel verlopen. We zijn daar absoluut van 
toegevoegde waarde geweest. Het was ook goed 
dat de MUS werd ingezet en dat die voor de deur 
stond. Ter voorbereiding op het bezoek van de 
bewoners aan hun appartement en ook nadien 
kun je daar even met de bewoners rustig gaan 
zitten. Er zijn natuurlijk mensen die emotioneel 
zijn en met wie je wat diepgaander wilt praten. Je 
kunt je dan even in de MUS terugtrekken en 
gegevens uitwisselen. Ondanks de hectiek zijn 
we tevreden met hoe het is verlopen.”

14:00Inzet Salvage MUS
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“ Salvage is  
 de EHBO 
 bij brand!”

Jan Jansen is 89 en woont in een hoekwoning 
in Purmerend. Sinds het overlijden van zijn 
echtgenote, bijna zes jaar geleden, woont hij daar 
alleen. Op vrijdagavond in de week voor 
Hemelvaart, rond half zes, zat hij naar een 
televisieprogramma te kijken toen de rookmelder 
in de gang afging. De woningbouwvereniging 
had die nog maar een halfjaar geleden geïn-
stalleerd. “Ik ging kijken, maar eerst zag ik niet 
eens wat er aan de hand was. Toen bleek dat in 
een weggewerkt hoekje in de keuken, half achter 
een kast, storing in een stopcontact was 
ontstaan. Opeens zag ik vlammen van ongeveer 
een meter hoog. Toevallig was ik op dat moment 
thuis, anders had er nu geen huis meer gestaan!”

Natte lap
Jansen rende meteen naar de stoppenkast en 
haalde de elektriciteit eraf. Terug in de keuken 
wist hij met een natte lap de vlammen te doven, 
maar voor de zekerheid werd toch maar de 
brandweer gebeld. Ondertussen was de 
buurvrouw op het alarm afgekomen, evenals een 
achterbuurman die bij de brandweer van 
Amsterdam werkt. “Een van de brandweerman-
nen keek mij eens aan en zag dat mijn grijze snor 
helemaal zwart was geworden. Daarom werd ook 
een ambulance gebeld, om te controleren of ik 
geen rook had ingeademd. Maar ik had geen 
klachten en daarom werd ik goedgekeurd.”

Toppunt van snelheid
“De brandweer vertelde me dat ook Salvage was 
gewaarschuwd”, vervolgt Jan Jansen. “Daar had ik 
nog nooit van gehoord – het was ook voor het 
eerst van mijn leven dat ik zelf een brandje had. 

De man van Salvage was er al binnen twintig 
minuten. Hij was onderweg terug van een klus in 
Amsterdam en toen hij op de A7 ter hoogte van 
Purmerend reed, kon hij mooi even afslaan. Het 
was toeval natuurlijk, maar voor mij was dat het 
toppunt van snelheid!” De Salvagecoördinator 
van dienst, Ferdinand Rossen, bestelde meteen 
een schoonmaakploeg, want het hele huis zat 
onder het roet en er hing een brandlucht. “Hij 
wilde dat ik naar een hotel zou gaan, maar alle 
hotels rond Purmerend zitten vol en ik zat er 
natuurlijk niet op te wachten verder weg te 
moeten. Dat heb ik dus niet gedaan”, vertelt 
Jansen.

Rook- en roetvrij
Het schoonmaakbedrijf ging na aankomst 
meteen aan het werk. Eerst werden de slaapkam-
er en de badkamer schoongemaakt en daarna de 
rest van het huis. Ook werd huisraad meege-
nomen om elders te worden schoongemaakt, net 
als bijvoorbeeld gordijnen en de jassen die aan 
de kapstok hingen. “Om een uur of negen was 
het hele feest afgelopen en kon ik rustig gaan 
slapen”, vertelt Jansen, “maar wel in de brand-
lucht, want die was er toen nog niet uit.” Maar dat 
probleem werd een paar dagen later opgelost. 
“Daar hebben ze tegenwoordig een prachtig 
apparaatje voor”, aldus Jansen, “ongeveer zo groot 
als een beschuitblik, met een paar knopjes eraan. 
Toen het werd aangezet stond binnen een zucht 
het hele huis dicht in de rook. Je kon geen hand 
voor je ogen meer zien. Die rook zorgt ervoor dat 

alle roet- en brandlucht in huis wordt opgelost. 
Binnen een kwartier was die rook weer helemaal 
weg. Toen nog een keer hetzelfde verhaal en 
binnen een halfuurtje was het hele huis rookvrij.” 
Nu is het huis van Jan Jansen nog niet helemaal 
op orde. De keuken moest opnieuw worden 
gestuct en gesausd en de afzuigkap en de 
magnetron moesten worden vervangen. Ook 
werden een paar keukenkastjes afgekeurd. 
Omdat de woningbouwvereniging niet Jansens 
degelijke eikenhouten kastjes volledig wil 
vergoeden, zal hij voor het tekort zijn brandver- 
zekering moeten aanspreken.

Honderd procent goed
Jan Jansen is zeer te spreken over de hulp die hij 
op die bewuste vrijdag en de weken erna heeft 
gekregen. “Honderd procent goed”, zegt hij, “daar 
heb ik helemaal geen klachten over. De man van 
Salvage zei: je moet ons maar zien als de EHBO bij 
brand. Ze verbinden de patiënt en de nazorg is 
voor anderen. Dan trekt Salvage zich weer terug.” 
Eén puntje van kritiek heeft Jansen wel en dat 
betreft de voorlichting door het schoon-
maakbedrijf. “Je hebt op dat moment maar te 
accepteren wat er gebeurt. Ik had beter willen 
weten waar m’n spullen naartoe gingen en 
wanneer ze weer terugkwamen. Daar heb ik nog 
verschillende keren over moeten bellen. Maar 
verder kan ik geen enkele klacht bedenken. Ik 
ben er heel blij mee hoe dat in ons land is 
geregeld.”

Ook kleine branden kunnen voor de betrokkenen veel impact 
hebben. Een weliswaar snel gedoofd keukenbrandje kan toch veel 
roet in huis veroorzaken, evenals een doordringende stank van rook. 
Voor wie het overkomt, is elke hulp meer dan welkom. Dit was ook 
de ervaring van Jan Jansen, die zich meer dan tevreden toonde over 
het werk van Stichting Salvage.

Jan Jansen
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“Veel Salvagecoördinatoren zullen mij 
misschien herkennen aan mijn moeilijke naam”, 
zegt Kubra Tercanlioglu. “Ook heb ik al eens in Uit 
de brand gestaan, toen ik over mijn werk op de 
alarmcentrale mocht vertellen. En natuurlijk heb 
ik met veel Salvagecoördinatoren contact via 
telefoon of e-mail gehad. Als centralist zal ik hen 
niet meer spreken of mailen, maar misschien 
komen we elkaar wel in mijn nieuwe rol tegen.”

Fantastisch werk
Kubra kwam vier jaar geleden bij de Salvage 
Alarmcentrale werken. Toen pas hoorde zij voor 
het eerst over Stichting Salvage. “Zolang je niet 
weet wat Stichting Salvage is of doet, ben je er 
gelukkig niet mee in aanraking geweest!” zo zegt 
ze. “Toch voelt het dubbel als ik dit zeg. Iedereen 
zou eigenlijk van het bestaan van deze geweld-
ige organisatie moeten weten. Stichting Salvage 
doet fantastisch werk na heftige gebeurtenissen 
zoals een brand, een explosie, storm of water-
overlast.”

Geen verrassing
Al vrij snel nadat ze als centralist bij de Salvage 
Alarmcentrale was gaan werken, bedacht Kubra 

dat het erg leuk zou zijn ooit bij de stichting zelf 
aan de slag te kunnen gaan. “Mijn overstap naar 
Stichting Salvage was dan ook voor velen geen 
verrassing”, vertelt ze. “Toch kreeg ik ook reacties 
als: ‘Kubra, hoe kun je nou stoppen’ en ‘Kubra weg 
bij de alarmcentrale, dat kan toch niet?!’ Die 
reacties klopten wel, het was geen makkelijke 
keuze om als centralist en opleider te stoppen. 
Maar ik voelde het al een tijdje aan mij knagen 
dat ik graag verder wilde groeien. Want waar een 
uitdaging is, daar wil ik zijn.”

Extra enthousiast
Toen de vacature voor operationeel medewerker 
bij Stichting Salvage werd gepubliceerd, 

solliciteerde Kubra naar de functie en na twee 
gesprekken en wat telefoonverkeer werd ze 
aangenomen. “Hoewel ik bekend ben met 
Stichting Salvage leer ik toch heel veel nieuwe 
dingen. Steeds meer puzzelstukjes vallen op hun 
plaats. Elke dag begrijp ik steeds beter hoe 
bepaalde processen zijn ingericht en waarom dat 
zo is. Toen ik nog op de alarmcentrale werkte, 
begreep ik dat niet altijd.” Kubra Tercanlioglu voelt 
zich bij Salvage helemaal op haar gemak. “Een 
warmer welkom dan hier op kantoor had ik mij 
niet kunnen voorstellen. Het voelde echt als 
thuiskomen. Ik kijk ernaar uit in mijn huidige 
positie door te groeien. Dat er nog genoeg 
mogelijk is, maakt mij extra enthousiast!”

“ Waar een 
 uitdaging is, 
 daar wil 
 ik zijn.” 

Sinds 1 september 2023 is Kubra Tercanlioglu 
(30) operationeel medewerker bij Stichting 
Salvage. Zij is geen onbekende van de stichting 
en de stichting is niet onbekend voor haar.  
Kubra werkte immers tot ze de overstap maakte 
als centralist op de Salvage Alarmcentrale.

Kubra Tercanlioglu:

Kubra Tercanlioglu
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Nieuw PAS in de maak
Stichting Salvage werkt samen met automatiseerder CAPE Groep aan een nieuw PAS (Platform 
Automatisering Salvage). Het nieuwe systeem zal in 2024 het huidige PAS uit 2010 vervangen. 
Er zijn verschillende redenen voor de vernieuwing en er worden dan ook diverse voordelen van 
verwacht. Een gesprek hierover met Dahlia Hillen en Geerlof van Loo, beleidsmedewerkers van 
Stichting Salvage. Zij begeleiden vanuit Salvage de bouw van het nieuwe systeem.

Het huidige PAS werd in 2010 op basis van een 
toen moderne architectuur gebouwd. Inmiddels 
is die architectuur sterk verouderd. De afgelopen 
dertien jaar is steeds op deze architectuur 
voortgeborduurd, maar dat voortborduren gaat 
steeds moeizamer. “Het systeem past niet meer 
bij de huidige tijd”, zegt Dahlia Hillen. “Voor de 
wensen die we nu hebben, is het niet meer 
flexibel genoeg. Het is zo verouderd, dat er 
nauwelijks nog ontwikkelaars zijn die er verstand 
van hebben. Voor elke wijziging zijn daarom 
lange doorlooptijden nodig. Natuurlijk werkt dat 
op een gegeven moment niet meer.” Ook speelt 
mee dat het oude PAS niet volledig eigendom 
van Stichting Salvage is. De automatiseerder die 
het destijds heeft gebouwd, is mede-eigenaar. 
Geerlof van Loo: “Pas als dat bedrijf zou omvallen, 
zouden wij volledig eigenaar worden. En 
wanneer het door een ander bedrijf zou worden 
overgenomen, hebben wij niet de keuze om daar 
wel of niet in mee te gaan. Want doen we dat 
niet, dan hebben we geen systeem meer. Het 
betekent ook dat wij geen mogelijkheid hebben 
om met andere partners in zee te gaan.”

Sneller betere overzichten
Het nieuwe systeem zal niet alleen op den duur, 
maar ook al snel na oplevering dergelijke 
verbeteringen laten zien. Bijvoorbeeld het telkens 
moeten aanmaken van een nieuwe Salvagecoör-
dinator wanneer in zijn of haar situatie iets is 
gewijzigd, zal in het nieuwe PAS niet meer nodig 
zijn. Dahlia Hillen: “We merken ook dat de aard 
van het werk in de loop van de tijd is veranderd 
- in 2010 was het een heel ander verhaal dan nu. 
We zien dat zich nu meer grotere incidenten 
voordoen, bijvoorbeeld in een flatgebouw of een 
appartementencomplex met tachtig woningen. 
In PAS 2010 moeten die allemaal apart worden 
opgevoerd, met allemaal aparte opdrachten en 
meestal met veel verschillende verzekeringen. 
Het is dan lastig om het overzicht te behouden. 
We willen daarom in het nieuwe PAS de 
mogelijkheid hebben om sneller betere 
overzichten te maken, voor zowel de alarmcen-
trale als de coördinatoren en ook voor de 
stichting.” Geerlof van Loo: “Wat ook nieuw is, is 
de UI/UX, dus de user interface en de user 
experience. Het nieuwe PAS is wat betreft de 
presentatie van data en het interactief werken 
met de applicatie veel gebruiksvriendelijker dan 
het oude PAS 2010. De UI/UX nodigt de 
gebruikers echt uit de gewenste data zo goed en 
volledig mogelijk in te vullen. Ook dat is een 
verbetering die de gebruikers meteen al zullen 
merken.”

Datawarehouse
Naast het nieuwe PAS wordt nog een belangrijke 
toepassing gerealiseerd, namelijk een eigen 
datawarehouse. Daarin zal alle informatie worden 
opgeslagen die in de meldingen wordt 
verzameld. Aanvankelijk wordt het dataware-
house bij Amazon ondergebracht, door middel 

Na de jaarwisseling
Uiteraard gaat Stichting Salvage niet over één 
nacht ijs bij de bouw van het nieuwe systeem.  
Zo is vooraf met gebruikers van het systeem 
overlegd, dus met Salvagecoördinatoren, 
medewerkers van de alarmcentrale en 
schadestopbedrijven. Ook medewerkers van 
CAPE Groep waren in dat overleg vertegenwoor-
digd. Er werden tekortkomingen van het huidige 
systeem besproken en wensen voor het nieuwe, 
die voor een deel nu al en voor een ander deel in 
een later stadium aandacht krijgen. Wanneer het 
systeem of delen daarvan worden opgeleverd, zal 
ook weer naar de mening van gebruikers worden 
gevraagd. Te zijner tijd zullen alle gebruikers een 
training krijgen, hoewel nog niet bekend is in 
welke vorm. De drukte rond de aankomende 
jaarwisseling zal nog met het oude PAS worden 
ondersteund. De opzet is om niet lang daarna 
een systeem op te leveren dat minstens tot 
hetzelfde in staat is als het oude systeem, “maar 
het nieuwe systeem heeft in potentie veel meer 
mogelijkheden om verbeteringen, vereenvoud-
igingen en nieuwe mogelijkheden aan te 
brengen, dus het is een on going-proces”, aldus 
Geerlof van Loo.
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van een abonnement via CAPE Groep, maar het is 
de wens van Salvage het datawarehouse in de 
toekomst in eigen beheer te hebben. Dan zijn 
ook de verzamelde data uitsluitend eigendom 
van – en exclusief toegankelijk voor – Stichting 
Salvage. Dahlia Hillen: “Om met die data te 
kunnen werken, gaan we de nieuwe rapportage-

tool Power-BI gebruiken. De data die de stichting 
verzamelt, zijn in Nederland redelijk uniek. Er is 
geen organisatie die bij zo veel branden komt als 
Salvage. Vanwege die unieke positie wordt 
Stichting Salvage vaak door derden benaderd die 
de data aan eigen onderzoeksvragen willen 
koppelen. We hebben bijvoorbeeld een 

Sprints en stories
Het nieuwe Platform Automatisering Salvage 
(PAS) wordt gebouwd met Mendix, een 
‘low-code’ programmeerinstrument. Dit is een 
vorm van softwareontwikkeling die 
programmeerders in staat stelt met een 
minimum aan handmatig programmeren 
codes innovatieve en kwalitatief hoogwaardige 
applicaties te bouwen. Vellen vol regels 
schrijven, dus het handmatige programmeren, 
is nu niet meer nodig. Nog een verschil met het 
verleden zijn de zogenoemde ‘sprints’. 
Softwareontwikkeling was vroeger op de 
geleidelijke oplevering van één eindproduct 
gericht (de watervalmethode). Nu gebeurt dat 
in miniprojecten van maximaal drie weken 
lang, waarin telkens een deel van het systeem 
wordt gebouwd en getest. Business IT-
consultant bij CAPE Groep Kevin Andela vertelt 
hierover: “Vroeger kon het gebeuren dat het 

eindproduct nog moest worden aangepast, 
bijvoorbeeld omdat er iets vergeten of 
verkeerd begrepen was. We moesten dan bij 
wijze van spreken helemaal terug naar wat er 
in de eerste week van het eerste jaar was 
gebouwd. Wanneer er nu iets niet helemaal 
klopt of niet goed op andere delen aansluit, 
hebben we maar een korte cyclus nodig om 
dat te herstellen. Daarna gaan we door naar 
het volgende deel van de applicatie.” Die losse
delen worden gebouwd op grond van ‘stories’
die door Dahlia Hillen en Geerlof van Loo
worden beschreven. Kevin Andela: “Bedrijven 
zoals Salvage zijn er niet veel, het 
bedrijfsproces van Salvage zie je niet bij andere 
bedrijven. Het doorspitten van processen en in 
kaart krijgen wat we moeten ontwikkelen en 
hoe we dat willen doen, is daarom een vrij 
unieke klus. Het maken van de applicatie op 
zich bouwt voort op de kennis die wij hebben, 
maar het echt uitdiepen van het proces van 

samenwerkingsproject met het Nederlands 
Instituut Publieke Veiligheid. In dat project 
wisselen we data uit: wij verstrekken informatie 
over vermoedelijke oorzaken van brand en we 
krijgen van hen informatie terug over de branden 
waar de brandweer bij is geweest, zodat we 
kunnen zien welke incidenten wij hebben 
gemist. Ook kunnen we door de informatie van 
andere partijen aan onze eigen data te koppelen, 
beter duiden wat er precies aan de hand is, welke 
invloed maatschappelijke ontwikkelingen 
hebben en welke factoren nog meer meetellen. 
Denk bijvoorbeeld aan informatie over het weer, 
zonnepanelen, accu’s enzovoort. Ook voor 
verzekeraars kan dat heel zinvolle informatie zijn 
en nieuwe inzichten opleveren.”

De bouw van het nieuwe PAS is vanzelfsprekend 
een proces van meevallers en tegenvallers. “Ik 
heb in mijn werkzame leven nog nooit een 
automatiseringsproject meegemaakt waarin alles 
alleen maar goed ging”, zegt Geerlof van Loo. 
“Ook nu is dat niet het geval.” Aanvankelijk was 
het de bedoeling dat het systeem eind 2023 zou 
worden opgeleverd, maar die deadline is 
vertraagd. Bovendien heeft CAPE Groep meer 
capaciteit op dit project gezet. “Het proces is toch 
net even iets ingewikkelder dan verwacht”, aldus 
Van Loo, “maar uiteindelijk zal het nieuwe PAS een 
enorme verbetering betekenen.”

Salvage is helemaal nieuw voor ons. Dankzij de 
kennisuitwisseling binnen CAPE Groep kunnen 
we bepaalde functionaliteiten snel en 
gemakkelijk bouwen, waardoor we meer tijd 
hebben om met Salvage in gesprek te gaan en 
meer gefocust kunnen zijn om samen het 
bedrijfsproces van Salvage daadwerkelijk uit te 
diepen.”
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De intensieve driedaagse opleiding, met twee 
overnachtingen in Postillion Hotel Deventer, 
begon ermee dat de cursisten met elkaar 
kennismaakten, voorlichting kregen over de 
organisatie en het werk van Stichting Salvage en 
in groepjes een casus uitwerkten. Deze werd 
vervolgens in de vorm van een rollenspel in de 
volledige groep behandeld. Aansluitend werden 
kwesties als het vrijkomen van asbest en de rol 
van Bevolkingszorg besproken. Het avondpro-
gramma van de eerste dag bestond uit een 
bezoek aan de brandweer in Deventer, waar de 
cursisten uiteraard uitleg kregen bij het werk van 
de brandweer. De tweede dag stond in het teken 
van de schadestopbedrijven. Leo Mulder, 
oud-directeur van het reconditioneringsbedrijf 
BELFOR, besprak alle ‘ins and outs’ van deze 
bedrijfstak. Ook de daaropvolgende behandeling 
van een casus, opnieuw in de vorm van een 
rollenspel, betrof het thema schadestop. De 
nabespreking daarvan vulde het avondprogram-
ma van de tweede dag. Voor de derde dag van 
de opleiding verhuisde de groep cursisten naar 

Apeldoorn, waar zij op het kantoor van Stichting 
Salvage werden ontvangen. Daar kregen ze 
uitleg over bijzondere opdrachten, bijvoorbeeld 
bij bedrijfsbranden. Na het passen van de jassen, 
het fotomoment en natuurlijk het examen met 
35 meerkeuzevragen was het moment daar dat 
aan alle cursisten het certificaat voor Salvage- 
coördinator werd uitgereikt.

Nieuwe Salvage-
coördinatoren 
zien uit naar hun 
eerste inzet
In het najaar van 2023 zijn veertien nieuwe Salvagecoördinatoren 
opgeleid. Daarmee kwam het totaal op 153 Salvagecoördinatoren. 
Twee nieuwe krachten in dit indrukwekkende korps zijn Aletta 
Heijboer en Peter Borsboom. Kort na hun examen, maar nog 
voordat zij in actie kwamen, vertelden ze over de opleiding en 
over hun verwachtingen van het werk voor Stichting Salvage.

PeterIk miste bij mijn 
huidige werk 

het hulpverlenende 
karakter
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Hulpverlenend karakter
Peter Borsboom werkt als technisch 
aansprakelijkheidsexpert bij Lengkeek. Hij is bijna 
tien jaar aan dit expertisebureau verbonden. 
Daarvoor werkte hij bij de politie. “Ik miste in mijn 
huidige werk het hulpverlenende karakter”, 
vertelt hij. “Van steeds meer collega’s hoorde ik 
dat ze dit werk voor Salvage deden en dat leek 
mij ook wel wat. Het is een heel mooie aanvulling 
op ons werk.” Peter Borsboom ging in het 
afgelopen jaar al eens samen met een collega 
naar een brandschade. In Gouda was een 
appartement zo goed als uitgebrand en het 
appartement eronder had waterschade 
opgelopen. “Ik vond het heel indrukwekkend te 
zien hoe mijn collega de eerste opvang aan de 
gedupeerde verleende en ook wat er met die 
appartementen vervolgens gebeurde. Het leek 
mij heel dankbaar werk en het was voor mij een 
bevestiging dat ik dit naast mijn werk erbij wilde 
gaan doen.” Peter Borsboom woont in het hart 
van Zuid-Holland. In een groot deel van deze pro-
vincie zal hij voor Salvage in actie komen, maar 
als aangrenzende regio’s capaciteit tekortkomen, 
kan hij ook daar naartoe worden geroepen. De 
opleiding tot Salvagecoördinator is hem heel 
goed bevallen. Hij vertelt: “Ik vond het mooi te 
ervaren dat de cursisten weliswaar heel 
verschillend waren, met allemaal eigen persoon- 
lijkheden, maar toch deden we de opleiding echt 
met elkaar. Bij zo’n rollenspel bijvoorbeeld 
probeerden we elkaar te helpen. In de exper-
tisewereld staan we soms tegenover elkaar, 
omdat we dan andere partijen vertegenwoordi-
gen, maar nu hadden we met elkaar hetzelfde 
idee en dezelfde gedachten, namelijk dat we 
gedupeerden na een calamiteit willen helpen.  
De groep bestond uit leuke mensen, die elkaar 
heel mooi aanvulden.”

Echt een meerwaarde
Aletta Heijboer werkt in februari vijf jaar als 
schade-expert. Ze wilde al eerder als Salvage- 
coördinator aan de slag gaan, maar met een 
kleine dochter thuis paste dat niet in haar leven. 
Haar dochter is nu 12 en dus heeft Aletta meer 
vrijheid. Gevraagd naar haar motivatie om voor 
Salvage te werken, zegt ze: “Je kunt iets voor 
mensen betekenen en mensen die met de 
handen in het haar zitten eerste hulp bieden. Je 
hebt dan echt een meerwaarde. In ons dagelijkse 
werk kun je dat ook wel, maar zijn we toch ook 
aan polisvoorwaarden gebonden. Wanneer 
mensen hun inboedel niet hebben verzekerd, 
kun je als schade-expert weinig voor die mensen 
betekenen. Wel ben ik een schade-expert die iets 
meer voor de mensen wil doen en mensen 
probeert te helpen, zeker als je merkt dat ze 
het niet zelf kunnen regelen. Dan doe ik 
toch een stapje meer, want dat vind ik 
ook onze taak.” Aletta Heijboer ziet er 
niet tegenop bij nacht en ontij in de 
weer te moeten zijn. “Ik ben een 
nachtdier”, zegt ze, “dus dat zit wel 
goed. Zodra ik wakker ben, sta ik aan 
en kan ik actief zijn. Ik hoef ook niet 
tien uur per nacht te slapen, dus 
dat komt wel goed.” Ze vond de 
cursus heel informatief, ze heeft 
veel geleerd van de praktijkvoor-
beelden en denkt dat ze feeling 
heeft gekregen met wat ze in de 
praktijk kan tegenkomen. Vooral ook 
het verhaal van Leo Mulder vond ze 
boeiend. “Het scheelt denk ik als je al wat langer 
schade-expert bent. Dan heb je natuurlijk al veel 
gezien en dat is een groot voordeel”, zo zegt ze. 
Aletta woont in Leiderdorp en werkt dus in 
dezelfde regio als Peter Borsboom. “Ik heb er zin 
in. Een collega is al heel lang Salvagecoördinator 
en ik mag hem appen of bellen als ik iets niet 
weet. Natuurlijk kan ik ook contact met het 
beleidspiket van Salvage opnemen, maar het is 
ook wel lekker dat ik iemand achter de hand heb.”

Voor de groep van veertien Salvagecoördinatoren 
die nu de opleiding hebben gevolgd, wordt over een 
jaar een terugkomdag georganiseerd. Zij presenter-
en dan een aantal bijzondere, lastige of juist
goed verlopen casussen. Op deze manier worden de 
leerpunten uit die casussen in de groep gedeeld, 
zodat iedereen er lering uit kan trekken.

Aletta

Zodra ik wakker ben, 
sta ik aan en kan ik 

actief zijn
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“Alles is netjes uitgelegd en de 
Salvagecoördinator wilde ons van 
alle kanten wel helpen. Heel fijn 
dat we zo goed geholpen zijn”

“Ontzettend fijn dat erop 
zo`n vreselijk moment 

iemand voor je.”

Je hebt geen idee wat je moet 
doen of waar te beginnen dus 
heel fijn dat dit bestaat en zeer 
belangrijk dat dit blijft bestaan! Bekijk het complete overzicht  van 

2022 en vanaf februari de cijfers 
over 2023 op onze website.


